

Angus Reid Institute
Israel-Gaza
Nov. 2-6, 2023

La version française suivra.

QR1.
Base=All
Single choice

Thank you for taking our survey today. First, we'd like to know, which one of the following best describes your religion?

[This Order]
Roman Catholic
Mainline Protestant (e.g., Anglican, United, Lutheran, Presbyterian)
Evangelical Christian (e.g., Baptist, Pentecostal, Salvation Army)
Orthodox Christian (e.g., Russian, Greek, Ethiopian, Coptic)
Latter Day Saints (Mormons)
Jehovah's Witnesses
Muslim
Hindu
Jewish
Sikh
Buddhist
Atheist
No religious identity
Other (Specify:) _____

QF1.
BASE=ALL
SINGLE CHOICE

As you may know, there is a minority government in Canada. Suppose a federal election was held again tomorrow, which party's candidate in your riding would you support?

[Randomize first 3 parties/First 4 in QC]
Conservative Party of Canada
Liberal Party of Canada
New Democratic Party of Canada [NDP]
Bloc Québécois [QC only]
Green Party of Canada
Other Party/Independent
Undecided /Don't know
Rather not say
Will not vote

QF2.

**BASE=UNDECIDED/RATHER NOT SAY IN QF1
SINGLE CHOICE**

We've noticed you did not select a party. Is there a party you are currently *leaning* towards?

[Same order]

Conservative Party of Canada

Liberal Party of Canada

New Democratic Party of Canada [NDP]

Bloc Québécois [QC only]

Green Party of Canada

Other Party/Independent

Undecided /Don't know

Rather not say

Will not vote

QF3.

Base = 'OTHER PARTY/INDEPENDENT' QF1 OR QF2

And which other federal election candidate would that be?

Independent/non-affiliated candidate

Libertarian

Maverick Party

People's Party of Canada

Christian Heritage

Some other party

QF4.

**BASE=1-6 IN Q6 OR Q7 (CPC/LPC/NDP/BQ/GPC/Other)
SINGLE CHOICE**

How committed are you to that party choice?

Very committed – you'll definitely stick with them to the next election

Fairly committed

Not very committed

Not committed at all – you could easily switch your support to another party

QF5.

**BASE=1-6 IN QF1/QF2 (CPC/LPC/NDP/BQ/GPC/Other)
SINGLE CHOICE**

If you had to choose, which party would be your second choice?

[Same order as previous -- Do not show first choice party from QF1/QF2]

Conservative Party
Liberal Party
New Democratic Party (NDP)
Bloc Québécois (BQ) [QC Only]
Green Party
Other Party/Independent
No second choice/Can't say [Anchor]

Today's survey is about the situation between Israel and Gaza. We appreciate your perspective.

Q1.

Base=All

Single choice

The roots of the Israeli–Palestinian conflict go back a very long time. How informed do you feel about the *history* of this conflict?

Very well Informed: extensive, detailed knowledge of this issue

Informed: general understanding of this issue

Not that well informed

Not informed at all

Q2.

Base=All

Single choice

How closely have you been following the most recent wave of violence that began October 7?

Following it in the news and having discussions with friends and family

Seeing some media coverage and having the odd conversation

Just scanning the headlines

Haven't seen or heard anything about it

[text screen]

On October 7, Hamas – the political and military organization that governs Gaza – launched a surprise attack on Israel. Hamas killed more than 1,400 Israelis, mostly civilians, and took approximately 200 hostages. In response, Israel has launched ongoing air and ground attacks on Gaza. More than 7,000 people in Gaza, mostly civilians, have been killed.

Q3.

Base=All

Single choice

The conflict and fighting in this region precede the establishment of the state of Israel in 1948. Palestinians and Israelis alike consider the territory between the Jordan River and the Mediterranean Sea as their own. Waves of violence, armed conflict and displacement have followed.

In the Israeli-Palestinian conflict, do **your** sympathies rest more with...?

The Israelis

About equal

The Palestinians

Not sure/ Can't say

Q4.

Base=All

Single choice

Since the conflict began on Oct. 7, have your sympathies changed?

Yes

No

Q5.

Base=Yes in Q4

Single choice

And in which direction? Would you say now your sympathies now rest MORE with....

The Israelis

The Palestinians

Q6.

Exclude Haven't seen or heard anything in Q2

Single choice

Overall, based on what you've seen, read or heard, would you say the **Canadian government's response** to this latest wave of conflict has been, too pro-Israel, too pro-Palestinian, or striking the right balance?

[Rotate top two options]

Too pro-Israel

Too pro-Palestinian

Striking the right balance

Not sure/Can't say

Q7.

Exclude Haven't seen or heard anything in Q2

Single choice

And based on what you have seen, read, or heard from Prime Minister Justin Trudeau since the conflict began, do you feel he has been:

[Rotate top two options]

- Siding too much with Israel
- Siding too much with Palestinians
- Striking the right balance
- Not sure/Can't say

Q8.

Exclude Haven't seen or heard anything in Q2

Single choice

And what about major news organizations **in Canada**, how do you feel about their reporting of the Israel-Palestine conflict?

[Rotate top two]

- Too pro-Israel
- Too pro-Palestinian
- Striking the right balance
- Not sure/Can't say

Q9.

Base=All

Single choice grid

Here are some statements that have been made about the Israel-Gaza conflict. Please tell us if you agree or disagree with each:

[Randomize]

- Criticizing Israel is anti-Semitic
- Israel's response to the Hamas attack has been too heavy handed
- Hamas is a terrorist organization
- Israel has the right to exist and defend itself
- Israel's policy towards Palestinians is a form of apartheid

- Strongly agree
- Agree
- Disagree
- Strongly disagree
- Not sure/can't say

Q10.

Base=All

Single choice

There have been calls for a ceasefire between Israel and Hamas. Some people say a ceasefire is exactly what Hamas wants and gives it a victory. Other people say the deteriorating humanitarian situation in Gaza, where access to food, water, electricity and medicine are dwindling, is the more important factor.

A proposed ceasefire went to a vote at the United Nations. 120 countries voted for a ceasefire. 14 countries, including the United States, voted against. Canada abstained from voting. What is your view?

A temporary ceasefire should be called immediately to deliver humanitarian aid

A full ceasefire should be called immediately

A ceasefire should not be called at this time

Not sure/Can't say

Q11.

Base=All

Single choice

Across the country, there have been both pro-Palestinian and pro-Israeli demonstrations since the conflict began. In some cases, pro-Palestinian demonstrations have been criticized as justifying the actions of Hamas, which Canada recognizes as a terrorist group.

In your opinion, protesting in support of Palestinians is...

The same as supporting Hamas

Not the same as supporting Hamas

Not sure/ Can't say

Q12.

Base=All

Single choice

And, in your opinion, protesting in support of Israel is...

The same as supporting the Israeli government and its actions

Not the same as supporting the government of Israel and its actions

Not sure/ Can't say

Q13.

Base=All

Single choice

Some people have been disciplined or fired for pro-Palestinian statements or for criticizing Israel's policy toward Gaza. Hamilton NDP MPP Sarah Jama was removed from caucus after suggesting that "the settler colonial system" is driving violence, and not condemning Hamas in her statement. In Canada/the United States, donors at some universities have pulled funding over pro-Palestinian statements and

demonstrations from student groups. Others are calling on participating students to be black-listed from job offers or expelled from their schools.

Even if you don't agree with either entirely, which of these two statements are closest to your view?

All views, even unpopular ones, should be tolerated as long as it's not hate speech
Even if it's not hate speech, there are some things you just can't say about this conflict
Not sure/ Can't say

Q15. [Gallup, 1994]

Base=All

Single choice

Ultimately, do you think there is a chance for lasting peace between Israelis and Palestinians?

Yes

No

Don't know

QP1.

BASE = ALL

SINGLE SELECT

Finally, who did you vote for in the last [Province] provincial election in [Month of Year]?

RANDOMIZE SAME ORDER AS QP5

Liberal Party [AB] [SK] [MB] [ON] [QC] [PEI] [NB] [NS] [NL]

BC Liberal Party [BC]

Saskatchewan Party [SK]

Progressive Conservative Party [MB] [ON] [PEI] [NB] [NS] [NL]

Conservative Party [QC]

New Democratic Party (NDP) [BC] [AB] [SK] [MB] [ON] [PEI] [NB] [NS] [NL]

Green Party [BC] [AB] [SK] [MB] [ON] [QC] [PEI] [NB] [NS]

United Conservative Party [AB]

Alberta Party [AB]

Coalition Avenir Québec [QC]

Parti Québécois [QC]

Québec Solidaire [QC]

People's Alliance [NB]

Other party

I did not vote

I can't remember

Français

QR1.

Base=All

Single choice

Merci d'avoir participé à notre sondage aujourd'hui. Tout d'abord, nous aimerions savoir, lequel des éléments suivants décrit le mieux votre religion ?

[This Order]

Église catholique romaine

Église protestante traditionnelle (p. ex., Église anglicane, unie, luthérienne, presbytérienne)

Église évangélique (p. ex., Église baptiste, pentecôtiste, Armée du Salut)

Église orthodoxe (p. ex., Église russe, grecque, éthiopienne, copte)

Église des Saints des derniers jours (Mormons)

Témoins de Jéhovah

Islam

Hindouisme

Judaïsme

Sikhisme

Bouddhisme

Athée

Aucune identité religieuse

Autre (veuillez préciser) : _____

QF1.

BASE=ALL

SINGLE CHOICE

Comme vous le savez peut-être, le gouvernement du Canada est minoritaire. Supposons qu'une nouvelle élection fédérale avait lieu demain, pour quel parti voteriez-vous dans votre circonscription?

[Randomize first 3 parties/First 4 in QC]

Le Parti conservateur du Canada

Le Parti libéral du Canada

Le Nouveau Parti démocratique du Canada [NPD]

Le Bloc québécois [QC only]

Le Parti vert du Canada

Un autre parti / candidat indépendant

Indécis / je ne sais pas

Je préfère ne pas répondre

Je ne voterais pas

QF2.

BASE=UNDECIDED/RATHER NOT SAY IN QF1

SINGLE CHOICE

Nous avons remarqué que vous n'avez pas choisi de parti. Y a-t-il un parti vers lequel vous *penchez*?

[Same order]

Le Parti conservateur du Canada

Le Parti libéral du Canada

Le Nouveau Parti démocratique du Canada [NPD]

Le Bloc québécois [QC only]

Le Parti vert du Canada

Un autre parti / candidat indépendant

Indécis / je ne sais pas

Je préfère ne pas répondre

Je ne voterais pas

QF3.

Base = 'OTHER PARTY/INDEPENDENT' QF1 OR QF2

Pour quel autre candidat à l'élection fédérale voteriez-vous?

Candidat indépendant / sans appartenance politique

Parti libertarien

Parti Maverick

Parti populaire du Canada

Parti de l'héritage chrétien

Un autre parti

QF4.

BASE=1-6 IN QF1 OR QF2 (CPC/LPC/NDP/BQ/GPC/Other)

SINGLE CHOICE

Dans quelle mesure êtes-vous engagé à respecter ce choix de parti?

Très engagé – vous allez définitivement voter pour eux lors de la prochaine élection

Assez engagé

Pas très engagé

Pas du tout engagé – vous pourriez facilement changer de parti

QF5.

BASE=1-6 IN QF1 OR QF2 (CPC/LPC/NDP/BQ/GPC/Other)

SINGLE CHOICE

Si vous deviez choisir un deuxième parti, quel serait votre second choix?

[Same order as previous -- Do not show first choice party from QF2/3]

Parti conservateur

Parti libéral

Nouveau Parti démocratique (NPD)
Bloc québécois [QC Only]
Parti vert
Autre parti/indépendant
Pas de second choix/ je ne peux pas dire [Anchor]

Le sondage d'aujourd'hui porte sur la situation entre Israël et Gaza. Nous aimerions connaître votre perspective sur la question.

Q1.

Base=All

Single choice

L'origine du conflit israélo-palestinien remonte à très longtemps. Dans quelle mesure croyez-vous être bien informé sur *l'histoire* de ce conflit?

Très bien informé : j'ai des connaissances approfondies et détaillées sur le sujet

Informé : j'ai une compréhension générale du problème

Pas bien informé

Pas du tout informé

Q2.

Base=All

Single choice

Dans quelle mesure avez-vous suivi la vague de violence la plus récente, celle qui a débuté le 7 octobre?

Vous avez suivi la question dans l'actualité et en avez discuté avec des amis et membres de la famille

Vous avez vu certains articles dans les médias et eu des conversations de temps à autre sur le sujet

Vous avez seulement parcouru les manchettes

Vous n'avez rien vu ou entendu sur le sujet

[text screen]

Le 7 octobre dernier, le Hamas – l'organisation politique et militaire au pouvoir dans la bande de Gaza – a lancé une attaque surprise contre Israël. Le Hamas a causé la mort de plus de 1400 Israéliens, en majorité des civils, et pris environ 200 personnes en otage. En réponse, Israël mène depuis des frappes aériennes et terrestres à Gaza, de façon continue. Plus de 7000 personnes ont trouvé la mort à Gaza, en majorité des civils.

Q3.

Base=All

Single choice

Les conflits et guerres dans cette région précèdent la création de l'état d'Israël en 1948. Autant les Palestiniens que les Israéliens considèrent que le territoire entre le fleuve Jourdain et la mer

Méditerranée leur appartient. Cette situation a causé des vagues de violence, des conflits armés et des déplacements de population.

Dans le cadre du conflit israélo-palestinien, envers qui avez-vous le plus de sympathie?

Les Israéliens

Autant de sympathie envers l'un et l'autre

Les Palestiniens

Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q4.

Base=All

Single choice

Depuis le début du plus récent conflit, le 7 octobre dernier, est-ce que votre opinion a changé par rapport au groupe (Israël ou Palestine) envers lequel vous éprouvez le plus de sympathie?

Oui

Non

Q5.

Base=Yes in Q4

Single choice

Et comment votre opinion a-t-elle changé? Éprouvez-vous maintenant PLUS de sympathie envers...

Les Israéliens

Les Palestiniens

Q6.

Exclude Haven't seen or heard anything in Q2

Single choice

De manière générale et selon ce que vous avez lu, vu ou entendu sur le sujet, croyez-vous que **la réponse du gouvernement canadien** face à cette récente reprise des conflits est trop pro-israélienne, trop pro-palestinienne ou qu'elle est bien équilibrée?

[Rotate top two options]

Trop pro-israélienne

Trop pro-palestinienne

Bien équilibrée

Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q7.

Exclude Haven't seen or heard anything in Q2
Single choice

En vous appuyant sur ce que vous avez lu, vu ou entendu de la part du premier ministre Justin Trudeau depuis le début de ce conflit, que croyez-vous :

[Rotate top two options]

Il appuie trop Israël

Il appuie trop les Palestiniens

Son approche est équilibrée

Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q8.

Exclude Haven't seen or heard anything in Q2
Single choice

Qu'en est-il des grandes organisations médiatiques **au Canada**? Croyez-vous que leur couverture du conflit israélo-palestinien est :

[Rotate top two]

Trop pro-israélienne

Trop pro-palestinienne

Bien équilibrée

Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q9.

Base=All

Single choice grid

Voici certaines déclarations ayant été faites à propos du conflit entre Israël et Gaza. Veuillez indiquer si vous êtes d'accord ou non avec eux :

[Randomize]

Critiquer Israël, c'est de l'antisémitisme

La réponse d'Israël face à l'attaque du Hamas a été disproportionnée

Le Hamas est une organisation terroriste

Israël a le droit d'exister et de se défendre

La politique d'Israël face aux Palestiniens est une forme d'apartheid

Tout à fait d'accord

D'accord

En désaccord

Tout à fait en désaccord

Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q10.

Base=All

Single choice

Des appels en faveur d'un cessez-le-feu entre Israël et le Hamas ont été lancés. Certains disent qu'un cessez-le-feu donnerait au Hamas exactement ce qu'il veut et que cela signifierait pour eux une victoire. D'autres disent que le facteur le plus important à prendre en considération est la détérioration de la situation humanitaire à Gaza, où il est de plus en plus difficile d'avoir accès à l'eau, à l'alimentation, à l'électricité et aux médicaments.

Un vote a eu lieu à l'Assemblée générale des Nations unies quant à un cessez-le-feu proposé. 120 pays ont voté en sa faveur et 14 pays, dont les États-Unis, ont voté contre. Le Canada s'est abstenu de voter. Quelle est votre opinion sur le sujet?

Un cessez-le-feu temporaire devrait immédiatement être instauré, pour fournir de l'aide humanitaire
Un cessez-le-feu complet devrait être immédiatement instauré
On ne devrait pas instaurer de cessez-le-feu à l'heure actuelle
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q11.

Base=All

Single choice

Depuis le début de ce conflit, des manifestations pro-palestiniennes et pro-israéliennes ont lieu partout au pays. Quelques manifestations pro-palestiniennes ont été critiquées, parce que certains estiment qu'elles tentent de justifier les attaques du Hamas, qui est considéré comme un groupe terroriste par le Canada.

Selon vous, manifester en soutien au peuple palestinien est-il...

La même chose que de soutenir le Hamas
Pas la même chose que de soutenir le Hamas
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q12.

Base=All

Single choice

Et selon vous, manifester en soutien à Israël est-il...

La même chose que de soutenir le gouvernement israélien et ses actes
Pas la même chose que de soutenir le gouvernement israélien et ses actes
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q13.

Base=All

Single choice

Certaines personnes ont été punies ou licenciées pour avoir émis des commentaires pro-palestiniens ou pour avoir critiqué la politique d'Israël envers Gaza. La députée néo-démocrate de Hamilton, Sarah Jama, a été expulsée du caucus après avoir déclaré que « le colonialisme de peuplement » à Israël entraînait la violence, sans condamner le Hamas. Au Canada certains donateurs ont retiré leur soutien financier auprès d'universités suite à des manifestations ou déclarations pro-palestiniennes par les étudiants. Certaines personnes exigent que les étudiants participants soient mis sur une liste noire et exclus de certaines offres d'emploi ou expulsés de leur établissement scolaire.

Même si vous n'êtes pas entièrement d'accord avec les énoncés suivants, lequel se rapproche le plus de votre point de vue sur la question?

Toutes les opinions devraient être tolérées, même celles qui sont impopulaires, tant qu'elles ne constituent pas un discours haineux.

Même si ce n'est pas un discours haineux, il y a certaines choses que l'on ne peut pas dire au sujet de ce conflit.

Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

Q15. [Gallup, 1994]

Base=All

Single choice

En fin de compte, croyez-vous que l'on puisse un jour instaurer une paix durable entre les Israéliens et les Palestiniens?

Oui

Non

Je ne sais pas

QP1.

BASE = ALL

SINGLE SELECT

Pour terminer, pour quel candidat avez-vous voté lors de l'élection provinciale la plus récente dans votre province ([Province]), en [Month of Year]?

RANDOMIZE SAME ORDER AS QP5

Le Parti libéral [AB] [SK] [MB] [ON] [QC] [PEI] [NB] [NS] [NL]

Le Parti libéral de la C.-B. [BC]

Le Parti saskatchewanais [SK]

Le Parti progressiste-conservateur [MB] [ON] [PEI] [NB] [NS] [NL]

Le Parti conservateur [QC]

Le Nouveau Parti démocratique (NDP) [BC] [AB] [SK] [MB] [ON] [PEI] [NB] [NS] [NL]

Le Parti vert [BC] [AB] [SK] [MB] [ON] [QC] [PEI] [NB] [NS]

Le Parti conservateur uni [AB]

Le Parti albertain **[AB]**

La Coalition Avenir Québec (CAQ) **[QC]**

Le Parti québécois **[QC]**

Québec Solidaire **[QC]**

L'Alliance des gens **[NB]**

Un autre parti

Je n'ai pas voté